
 

Sněženka farní 
      Zpravodaj  farnosti  Panny  Marie  Sněžné  v  Praze 

 

 
Drazí čtenáři! 

Prázdninový čas předává štafetu dalšímu období. Co od něho můžeme 

očekávat nevím. Ale máme hledět do budoucnosti s nadějí, i když nás budou 

doprovázet i těžkosti. Je to výzva, abychom zase o trošku povyrostli, pochopili 
a více důvěřovali Bohu a jeho prozřetelnosti. Přes všechny těžkosti se 

přibližujeme do Boží náruče, která nás povolává k účasti na radosti, již je třeba 

hlásat tomuto divokém světu. 
 Nevím, co vám přes prázdniny udělalo radost, a věřím, že se něco určitě 

najde, a tak na to pamatujeme s vděčností. Na charismatické konferenci byl pro 

mě maraton zpovídání. A když nás tam bylo i kolem 40 kněží byl to očišťující 

vodopád milostí. Některé prázdninové události byly vyčerpávající a možná 
trošku stresové, ale nebyli jsme opuštěni. Díky mým pomocníkům, jsme třeba 

v Hájku na New Dawn zdolali osobní rekord v nasycení hladových. Trochu 

potu to stálo, a také přemýšlení jak to technicky zvládnout, ale podařilo se. 
 Bylo milé pobýt nějaký den na farní dovolené, kde se, jak doufám, utužily 

mezilidské vztahy. Co nás jako farnost čeká teprve uvidíme, ale naplánovaných 

aktivit je dost. Vyprošuji pro ně Boží požehnání. Komunita prodělala přes 
prázdniny několik personálních změn, a z Brna přišel, nebo se vrátil, bratr 

Kapistrán. Tak jak plakala Praha, když odcházel, tak jsou na tom teď i v Brně. 

Ať mu Pán žehná a rychle najde své nezastupitelné místo. 

 Náboženství s Mgr. Simonou Skřivánkovou bude se stejným rozvrhem jako 
loni a je na netu farnosti. Společenství se aktualizují nebo utvoří v průběhu 

září. Příprava na křest a biřmování, kterou vedu, začne až v říjnu. 

Ročník XXIX.                                                                      Září 2023 
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Jak je již hlásáno, 9. 9. v 11.30 bude na hlavní hájecké pouti sloužit mši svatou 

pražský arcibiskup Jan Graubner. Pokud přijedete bude to fajn. 

 Člověk si někdy připadá sám a opuštěný, ale je to prostor pro poznávání sebe. 
Množství všech možných aktivit a úkolů poznání nějak brzdí. I když nemáme 

sílu lavinu zastavit, je dobré být ukotven vírou v Bohu. Je dobré pracovat s vůlí 

a nenechat se strhnout do temnoty strachu a obav. Vyprošujme si vnitřní pokoj 
založený na důvěře v Boha. Udělejme co můžeme a svěřujme to Bohu. 

 V novém školním roce vyprošuji požehnání a hodně trpělivosti. 

Váš Filip 

 

Z FARNOSTI 
 

Aktuality sledujte, prosím, na nástěnce, v ohláškách, na webu a Fb. 

 

 

                                                                                                                                                          Ilustrace: Eva Řádková 

 

Žehnání aktovek 
Všechny naše přátele, staré i nové, všeho věku, s dětmi i bez dětí, srdečně 

zveme na první poprázdninovou dětskou mši svatou s žehnáním aktovek 
v neděli 3. září v 10.15 hodin. Následovat bude farní kavárna v refektáři, nebo 

na nádvoří. Přinesete-li něco dobrého na společný stůl, budeme rádi. 
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Mše sv. po prázdninách 
se vracejí do obvyklého času – všední dny a sobota v 8.00 a 18.00 (stream út a 

čt v 18.00), v neděli 9.00 (stream), 10.15 dětská, 11.30 a 18.00. 

 

Svatoludmilská pouť Tetín 
Podrobný program pouti najdete na www.tetin.cz a na plakátku na našich 

farních nástěnkách. 

 

Adorace v Michalské kapli 
bude opět probíhat v době zpovědní pohotovosti. Tabulka pro strážce 

eucharistie bude jak online, tak v tištěné podobě přímo v kapli (jako vloni). 

 

Setkání Sekulárního františkánského řádu 
V září se sejdeme na hlavní pouti v Hájku – v sobotu 9. září, mše svatá začíná 

v 11.30 hodin. V říjnu: setkání 1. října v Michelské kapli – 14.00 hodin 

růženec, 14.30 hodin mše sv. Hostem bude bratr Regalát OFM. 

 

Noc Světla 
Proběhne v kostele Panny Marie Sněžné v úterý 12. září (a v úterý 10. října) 
od 19.30 do 20.45 hodin. Program: otevřený kostel – tichá hudba – setrvání 

před Bohem… (vede společenství Cestou k životu) 

 

Scholka 
Na farní dovolené se nám opět 

hezky rozrostla naše kostelní 

scholka, která každý den 
doprovázela venkovní mše svaté. 

Byli bychom rádi, kdyby scholka 
tak pěkně pokračovala i nadále. 

Zveme vás všechny, kteří máte 

chuť s námi zpívat, abyste se nám 
jakýmkoliv způsobem ozvali – 

můžete za námi třeba přijít po 

dětské mši sv., napsat nám 
(PMS@efara.cz), nebo zavolat a 

rozšířit naše řady. Sledujte ohlášky, Fb a vývěsky. Těšíme se na vás! P. S.: 

Nehledáme profesionální zpěváky, stačí když budete mít ze zpěvu radost. 😊 

http://www.tetin.cz/
mailto:PMS@efara.cz
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Provádění školních tříd 
Od října budou naše báječné průvodkyně Ajka a Alžběta opět provádět u PMS 

třídy dětí nižších ročníků ZŠ, pro které si připravily nová zajímavá témata. 

Brzy se dozvíte víc – sledujte naši FB stránku, ohlášky a vývěsky. 

 

Prohlídky kostela pro dospělé 
Zájemci o provádění dospělých (jednotlivci i skupiny) se mohou už teď hlásit 

na čísle 723 955 524, nebo na PMS@efara.cz. Rádi vám po individuální 
domluvě ukážeme náš kostel a klášter. 

 

Pozvánka na benefiční koncert 
Srdečně vás s mírným předstihem zveme na 

krásnou událost – benefiční koncert ve prospěch 

našeho kostela a farnosti Panny Marie Sněžné, 
s názvem „Pocta Rachmaninovovi, aneb Klenoty 

pravoslavné duchovní tvorby“, který se bude 

konat v předvečer Transitu, tedy v pondělí 2. října 

po mši sv. a nešporách v 19.30. Účinkují dvě 
vynikající pěvecká tělesa: Pražský smíšený sbor 

(PSS) a Vysokoškolský umělecký soubor 

Univerzity Karlovy (VUS UK), sbormistři Jiří 
Petrdlík a Jakub Zicha. Program: S. Rachmaninov 

Liturgie sv. Jana Zlatoústého, op. 31 (výběr) a 

Celonoční bdění, op. 37 (výběr). Vstupné dobrovolné. Prosíme, zaškrtněte si 

ve svých kalendářích a pozvěte i své přátele – bude to velká krása!  

 

Příprava na biřmování a křest s o. Filipem 
začíná v říjnu, první biblická hodina o. Bonaventury je naplánována na 
12. září, na další se můžete těšit od října. Sledujte náš web, Fb a vývěsky 

a ohlášky. 

 

Začínáme! – 

Výuka náboženství v naší farnosti ve školním roce 2023–2024 
Letos začínáme ve středu 6. září opět nejprve zápisem všech, kteří plánují 

navštěvovat výuku náboženství: 

• skupina mladší děti (jejichž rodiče uvažují o přípravě na 1. sv. přijímání) – 

15.00–15.45 hod. 

mailto:PMS@efara.cz
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• skupina dětí, které minulý školní rok svátosti smíření a Eucharistie již 

přijaly – 16.00–16.45 hod. 

• skupina starších dětí od 5. tř. – 17.00–17.45 hod. 

Tato první letošní setkání se uskuteční opět v učebně náboženství – vedle 
vchodu do kláštera. Rodiče dětí vyplní přihlášku na výuku, podepíší GDPR 

a souhlas s bezpečnostními směrnicemi – jejich účast je tedy nutná. 

 Biblická katecheze pro dospělé začne s týdenním odkladem – tedy ve středu 

13. září, opět od 19.00 hod. na faře. 

 Na všechny již známé i nové tváře se těším! 
 

katechetka Simona Skřivánková 

 

Společenství br. Jeremiáše 
zůstávají v běhu. Každý čtvrtek na faře spolčo pro děti po prvním sv. 

přijímání od 16.00 hodin, společenství Francesco pak tamtéž od 19.15 hodin. 

 

 

Věčné sliby br. Cyrila 
S radostí oznamujeme, že v sobotu 7. října ve 14.00 hodin 
složí v našem kostele věčné sliby náš bratr Cyril Jan Tóth. 

Prosíme o modlitbu. 

 

 
 

Požehnání nových varhan v Michalské kapli 
proběhne 15. října, následovat bude koncert. Více podrobností přineseme 
v příští Sněžence, na našem FB a webu a na plakátcích.  
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OHLÉDNUTÍ 
 

Benefiční výstava 
O benefiční výstavě obrázků br. Bernarda a br. Pavla, která proběhla v červnu 

v ambitech našeho kláštera, jsme přinesli zprávu už v minulé Sněžence. Za 
obrázky, pohlednice, vstupné i jen tak od návštěvníků, se zatím sešlo okolo 

100 000 Kč (bude nutno odečíst náklady), zájemci však fotografie, kterých 

bylo vytištěno více, stále kupují, a tak výtěžek ještě není finální. Obrázky 
k prodeji najdete na našem Facebooku nebo na faře. Výstava byla velice 

úspěšná, což nás těší, a moc rádi bychom ji (s novými obrázky) zase za rok 

zopakovali. Bohu díky! 

 

Pouť mladých 
Na přelomu července a srpna proběhla pouť mladých do Hájku, o které náš 

novokněz, o. Bernard Ondřej Mléčka, napsal: „Minulé dny jsme s mladými 

lidmi putovali do Hájku. Byl to nádherný čas plný blízkých setkání, modlitby, 
Boží prozřetelnosti i putování. Pouť zakončila slavnost Panny Marie 

z Porciunkuly v Hájku. Díky všem.“  Za fotky ze mše děkujeme Jakubovi 

Šerých (Člověk a Víra). 
 

 
 

 

Farní dovolená 
V letošním roce jsme už potřetí měli možnost prožít báječnou farní dovolenou 

v táboře YMCA v Soběšíně na Sázavě. Přesto, že se změnili „hlavní vedoucí“, 

nezměnil se náš táborový duch a radost ze společně tráveného času. Na 
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„chatičky“ nás jelo opět okolo 200 farníků od Panny Marie Sněžné, ze Kbel 

a dalších přidružených přátel a příbuzných z různých koutů naší země. Pár dní 

pršelo, pár dní bylo krásně, užili jsme si pouť do Hrádku u Vlašimi, mše svaté 
pod širým nebem, řadu výletů, sportovních utkání, sjíždění Sázavy, koupání 

v řece, zajímavých přednášek na různá témata (historie, schopnost přežití, 

ornitologie, atd.), divadlo, dětské hry, workshopy, duchovní obnovu, zpívání se 
scholkou i večerní zpěvy s několika kytarami a dalším hudebními nástroji, 

táboráky… každý si mohl najít to své a nenudil se nikdo. Měli jsme radost, že 

za námi v průběhu týdne přijížděli i ti bratři františkáni, kteří měli povinnosti 
jinde, ale alespoň na jeden dva dny nás přišli posilnit a potěšit svou 

přítomností. Veliké díky patří našim letošním organizátorům Adéle Tošovské 

a Janě Tukové s rodinami, o. Bonaventurovi a všem, kteří jakkoliv po celou 

dobu přispívali k tomu, aby nám bylo na chatičkách tak hezky. Díky, přátelé, a 
dá-li Pán, zase za rok! 

Zuzana Rebcová 
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Ohlasy účastníků 

Letos jsme již potřetí absolvovali farní dovolenou v YMCA táboře Soběšín 
nedaleko Českého Šternberku. 

 Byla to opět opravdu vydařená dovolená, která nás pozitivně nabila na 

dlouhou dobu. Velký obdiv si zaslouží perfektní organizace a bohatý program 
(hry pro děti, workshopy, rozmanité přednášky, sportovní aktivity, večerní mše 

pod širým nebem, posezení v klubovně s pivem a mnoho dalšího). 

 Cítíme vždy soudržnost a upřímnou radost ze společenství celé farnosti 
a děkujeme, že jsme jeho součástí. A v neposlední řadě děkujeme také za bratry 

Františkány. 

S láskou Štefanovi 
 

 
 

 

Obnova slibů bratří 
S potěšením oznamujeme, že své sliby u Panny Marie Sněžné v srpnu obnovili 

naši bratři Cyril Jan Tóth, Jeremiáš Petr Kříž a Michael Josef Řetický, který 

v září odjíždí studovat do Říma. Bohu díky! 
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Františkánská zkušenost 2023 
Na letošní Františkánskou zkušenost jsme se s mladými lidmi v termínu 21. až 

26. 8. vydali do Orlických hor, konkrétně na faru do Rokytnice v Orlických 

horách k faráři Kubovi Brabencovi. Celkem dorazilo 13 účastníků a bratři 

Bonaventura, Michael, Bernard a Jeremiáš, a Školské sestry z Liberce, Brna 
a Prahy. Na faře z 18. století bylo práce habaděj, takže jsme se hned v úterý 

ráno pustili s velkým nasazením do kácení stromů v lese, dovoz dřeva, řezání 

a štípání, bourání zdí, bourání betonové podlahy na půdě fary, likvidace jámy 
na hašené vápno, bourání chlívku, stavbu chodníku k sakristii kostela, úklidů 

a všeho potřebného. 

 

 
 

Každé ráno jsme zahájili rozjímáním v kostele, po kterém následovala mše 
svatá, a po snídani krátká promluva na téma související s Františkovou 

spiritualitou. Večer jsme zase mohli v kostele chválit Pána ve vystavené 

Nejsvětější Svátosti. Ve středu byla tato adorace rozšířena o akci „Světlo 

v noci“. Následující den jsme vyrazili na pěší pouť k „Tichým pramenům“, jak 
zní název jedné chválové písně. Po cestě byl prostor na putování v tichu 

s Písmem i na rozhovory či přijetí svátosti smíření u otců Bernarda nebo 

Bonaventury. V cíli, u pramene jednoho lesního potůčku, jsme obnovili své 
křestní sliby. V pátek jsme oslavili Narození Páně, podobně jako sv. František 

před 800 lety v Grecciu, živým Betlémem. Při ranní mši svaté v sobotu udělili 

Bernard s Bonym účastníkům požehnání na další cestu životem. 
 

Br. Jeremiáš, OFM 
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Lisabon 2023 
Byl jsem požádán redakcí Sněženky, abych něco malinko napsal o setkání 

mladých s papežem Františkem v Lisabonu, kterého jsem se zúčastnil. 

 V něčem je vždy krásné, když už v letadlech a na letištích, i pak na setkání 

samotném, potkáváte lidi z celého světa. V letadle jsem cestoval s poutníky 
z Nebrasky a Irska, na letišti, krom českých mladých, jsem během čekání na 

další výpravu potkával poutníky a biskupy z Asie, Afriky, Ameriky, Evropy. 

Člověk najednou reálně vidí tu světovost a univerzalitu církve. Na setkání 
přijelo asi jeden a půl milionu mladých, z toho Čechů bylo přibližně 4000, což 

byla prý asi 7. největší výprava. Do celé akce se zapojila spousta dobrovolníků 

zvláště z Portugalska, velmi jsem obdivoval jejich nasazení, ochotu i radostnou 
tvář. Oproti minulým setkáním, které jsem zažil před delší dobou, byla akce 

organizována skrze aplikace, weby a sociální sítě, kde se člověk dověděl, kde 

co je, skrze QR-kódy si platil v restauracích jídlo, atd. 

 

 
 
 Za sebe i mladé z ČR jsme byli hodně vděční za český dopolední program, 

kterého se zúčastnili i většinou mladší biskupové z Čech a Moravy, kteří měli 
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mše a katecheze. Během dopolední jsme my kněží zájemce také zpovídali. 

Obdivoval jsem i mnohé starší kněze, kteří spali na zemi po tělocvičnách nebo 

na závěrečném večeru pod mostem na louce, kde bylo závěrečné setkání 
s papežem. Papež sice na vozíčku a hodně unavený, ale mentálně stále ještě fit. 

 Setkání bylo blízko Fatimy, tak i jeho moto bylo mariánské. Z mnoha míst 

v Lisabonu mne zaujal klášter sv. Jeronýma v Belénu, odkud vyjížděli 
misionáři do celého světa a odkud vyplul také Vasco de Gama na svou cestu 

kolem světa. Jako zkušenost mi připadlo zajímavé, že jsem si občas připadal 

jako uprchlík (byť jen na pár dní), kdy jsme neustále pochodovali ve vedrech 
z místa na místo, spali jsme nacpaní v tělocvičnách, pod mostem (při 

závěrečném večeru na pláni) a pak na karimatce v letištních halách. Přiblížila 

se mi tím zkušenost uprchlíků, kteří oproti mně zažívají něco podobného avšak 

nikoliv ne jeden týden, ale dlouhodobě s nejasnou perspektivou, co bude dál. 
Taky jsem byl rád za večer Taizé, kde jsem potkal bratra Aloise, který má prý 

nějaké kořeny v Čechách. 

Bratr Jakub ++ 
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BL. ODORIK Z PORDENONE U PMS (7.) 
 

Z Persie do Indie 
 
V Jezdu se Odorik dozvěděl, že den cesty od města je „Moře písku“, „kteréžto 

moře je velmi nebezpečné i podivuhodné“. Zatímco některé rukopisy se 

omezují na toto suché konstatování, jiné (zejména italské) mu věnují poměrně 

velkou pozornost. Např. význačný vydavatel rukopisů Giovanni Battista 
Ramusio (1485–1557) napsal: „A nebyl mezi námi nikdo, kdo by chtěl do 

tohoto místa vstoupit, protože je ze suchého písku a zcela bez vlhkosti a 

přelévá se stejným způsobem jako moře, když je v bouři, sem a tam, a jak se 
pohybuje, tvoří vlny, jaké dělá moře, a to takovým způsobem, že bezpočet lidí, 

kteří touto cestou putovali, byl nalezen zasypán a utopen a pokryt tímto 

pískem; ten zmítán a přemisťován větrem, vrší se jako hora hned na jednom, 
hned na jiném místě, podle síly větru, jenž jím hýbe.“ (Ramusio minor 1574) 

„Moře písku“ s největší pravděpodobností označuje rozsáhlou slanou poušť 

Dašte Lút, zabírající dnes plochu 85 500 km², která leží jihovýchodně od 

Jezdu. Duny zde dosahují výšky až 300 metrů, a jsou tak nejvyšší na světě. Při 
měřeních v letech 2003–2005 zaznamenaly satelity NASA v této poušti 

historicky nejvyšší povrchovou teplotu na Zemi: 70,7 °C. V roce 2016 byla 

tato poušť prohlášena světovým přírodním dědictvím pod ochranou UNESCO. 
 

 
 

V těchto místech se Odorik poněkud nelogicky obrátil na jihozápad a zamířil 

do Mezopotámie. Je rovněž možné, že v době, kdy Odorik o své cestě vyprávěl 
Solagnovi, si již přesně trasu nepamatoval – mohl do Mezopotámie dojít 

z bližší Sultanie a do Jezdu cestovat později. Cestou navštívil město, které se 

v rukopisech nazývá Coprum, Comum, Conium, Comerum apod., „jež ve 
starověku bylo velkým městem. V minulosti způsobilo Římu velkou škodu. Jeho 
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hradby po obvodu mají dobrých čtyřicet mil. Jsou v něm neporušené paláce 

a oplývá mnohými potravinami.“  Historikové se většinou shodují v tom, že 
Odorik zde popisuje, jako první evropský cestovatel, ruiny starověké 

Persepole. Ruiny byly ve 13. století známy pod perským názvem Čahal 

menare („čtyřicet sloupů/minaretů“) a leží v dnešní lokalitě Tacht-e Džamšíd, 
asi 50 km severovýchodně od Šírázu. 

 

 
 

Persepolis, rekonstrukce z konce 19. století 

 

Odorik dále prošel dnešním Chúzestánem do „země Chaldejců“, tedy starověké 

Babylonie, kde neopomněl navštívit slavnou „babylonskou věž“. 
 

Některé rukopisy Odorikova cestopisu dodávají, že Chaldea má vlastní jazyk: 

„V této Chaldeji jsou krásní muži, ženy vpravdě ošklivé. Muži chodí elegantně 

oblečeni a ozdobeni, jak zde chodí naše ženy. Na svých hlavách nosí zlaté 
čelenky [zdobené] vzácnými perlami, ženy však nosí pouze jedinou prostou 

tuniku sahající po kolena a mají rukávy tak široké [a dlouhé], že sahají až 

k zemi. Ony ženy také chodí bosy a nosí kalhoty až na zem a nemají stužky (?), 
nýbrž jejich vlasy jsou rozházené na všechny strany. Muži je následují, tak jako 

jinde ženy chodí za muži.“ 
 

Země Chaldejců, Chaldea, byl ve starověku stát na jihu Babylonie, v dolní 
Mezopotámii na pravém břehu Eufratu. V 7. až 6. století př. n. l. panovalo 

několik babylonských králů chaldejského původu (XI., novobabylonská, 

chaldejská dynastie, 626–539 př. n. l.). Po dobytí Novobabylonské říše Peršany 
roku 539 př. n. l. přestali Chaldejci existovat jako samostatný národ. Později se 
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jako Chaldejci začali označovat příslušníci mezopotámské církve (Chaldejská 

katolická církev). Ve středověku se jako Chaldea označovala někdejší 

Babylonie. Henry Yule upřesňuje, že Chaldeou je u Odorika míněn zejména 
Baghdád a okolí. 

 

Za „babylonskou věž“ se označovaly zbytky jednoho ze zikkuratů, stupňovité 
stavby starého Babylonu, k níž se vztahovala řada bájí a příběhů, např. 

o zmatení jazyků (Gen 11:1–9). Jedním z uvažovaných míst, kde se 

„babylonská věž“ nacházela, je zikkurat Etemenanki v Babylonu, který byl 
snad postaven ještě před Chammurapim (vládl asi 1792–1750 př. n. l.). 

Nejstarší texty se zmiňují o zikkuratu, který stavěl král města Uru kolem roku 

2100 př. n. l. (tzv. Velký zikkurat v Uru). Poslední zikkurat na území Babylonu 

byl zničen Peršany roku 472 př. n. l. Cestovatelé všech dob se snažili zničenou 
„babylonskou věž“ lokalizovat: nejčastěji ji ztotožňovali se zmíněným 

zikkuratem Etemenanki, jiní se zbytky zikkuratu v Borsippě (dnešní Birs 

Nimrúd), asi 11 km jihozápadně od Babylonu, v blízkosti iráckého města al-
Hilla. Zbytky Babylonu leží asi 90 km jižně od Baghdádu. Není však jisté, zda 

Odorik navštívil i samotný Babylon. 

 
 

 

 

 
 

Pieter Bruegel starší (kolem 1527–1569) 
Stavba babylonské věže (1563) 

  

Rekonstrukce zikkuratu Etemenanki 

 

Dr. Vladimír Liščák 
 

(pokračování příště) 

 



16 

___________________________________________________ 

Pravidelné bohoslužby v kostele Panny Marie Sněžné 
všední dny: 8.00, 18.00 (po mši sv. večerní nešpory) 
neděle:  9.00 (stream), 10.15 (pro rodiny s dětmi), 11.30, 18.00 

denně:  17.30 modlitba růžence 

čtvrtek:  19.00–20.00 tichá adorace v kapli sv. Michala 

Pobožnost u hrobu 14 mučedníků bude v pátek 15. 9. v 19.00 hodin. 
 

Emailová info skupina farnosti 
Pokud si přejete dostávat informace o dění ve farnosti, můžete se připojit ke Google 

skupině snezenka@googlegroups.com. Skupina existuje 10 let a je v ní cca. 130 lidí. 
Není to komunikační fórum, cílem je rozšiřovat věcné informace o dění ve farnosti. 

Většinou se jedná o informace přímo z fary. Pokud se chcete připojit, napište na 

t.skalova@gmail.com nebo rebcova.zuzana@gmail.com. 

Tereza Skálová 

 

 

 
 
Fara: Jungmannovo náměstí 18, Praha 1, pms@efara.cz, tel.: 222 246 243 

Farář: P. Filip Jan Rathouský OFM 

Farní vikář: P. Bonaventura Ondřej Čapek OFM 

Hodiny pro veřejnost: Po, Út, St (pouze po předchozí domluvě s farářem); 
Čt 14–16.00; Pá 9–11.30. 

Aktuální informace najdete na internetu: www.pms.ofm.cz 

Za aktuální reportáže a přípravu snímků redakce děkuje Zuzaně Rebcové a za snímky 

samotné všem jejich autorům. 
________________________________________________________ 
Redakce Sněženky: A. a Z. Bohdaneckých, Ž. Ludvíková, tel: 604 238 059, bohdik@gmail.com 
Uzávěrka příštího čísla je 20. 9. 2023. Tisk: Rychlotisk, Jungmannova 3, Praha 1 
Náklady na vytištění jednoho čísla farního zpravodaje jsou 12 Kč. Neprodejné. 

Dobrovolné příspěvky vhazujte do pokladničky v kostele. 

 

t.skalova@gmail.com
mailto:rebcova.zuzana@gmail.com
http://www.pms.ofm.cz/

